
Geachte leden van de raadscommissie en leden van het college, 

 

Allereerst onze dank wij de gelegenheid hebben gekregen om in te 

mogen spreken in uw vergadering. Wij zijn in dit geval het bestuur 

van de Monumentenstichting Harlingen. Voor zover u dat nog niet 

bekend is, bestaat het bestuur uit Gerard Jorna, Jellie Keulen, Tjeerd 

Zandhuis, Piet Frölich en ondergetekende Robert Paul Hoekema. 

Voor u ligt het voorstel om de reeds gerestaureerde Kerkpoortsbrug 

en de nog te restaureren Raadhuisbrug in eigendom over te dragen 

van de gemeente Harlingen naar de Monumentenstichting Harlingen. 

Dit idee is naar schatting anderhalf jaar geleden naar voren gekomen 

tijdens een van de bestuursvergaderingen. Het bestuur heeft zichzelf 

toen onder andere de vraag gesteld hoe naar de toekomst van de 

stichting moet worden gekeken na de afronding van de restauraties 

van de Franekereindsbrug, de Oosterbrug en de Singelbrug. Een van 

de achterliggende gedachtegangen was hierbij dat deze drie bruggen 

al eerder, in 2015, zijn overgegaan naar de stichting. Hierbij is dan 

sprake van een consistente eigendomssituatie van de monumentale 

bruggen in onze gemeente en ontstaat tevens de mogelijkheid om 

ook subsidies aan te kunnen vragen voor de instandhouding van deze 

twee bruggen. Een andere overweging van het bestuur daarbij was 

dat het ontzettend jammer zou zijn als de in het verleden opgedane 

ervaring en opgebouwde expertise verloren zou gaan bij het 

eventueel opheffen van de stichting. 

Met het aanvragen van subsidies kunnen wij tot nu toe goede 

resultaten laten zien. De aanvragen die de door de stichting zijn 

gedaan voor zowel de restauraties alsmede de instandhouding zijn 

grotendeels positief beantwoord. De restauratieprojecten en 

instandhoudingwerkzaamheden van de stichting hebben inmiddels 

een goede naam opgebouwd bij diverse fondsen. Een recent 

voorbeeld is daarbij dat de stichting vorig jaar een subsidie van 



€ 10.807,00 toegekend heeft gekregen van het Cultuurfonds voor het 

vervangen van de buiten ebdeuren van de Kleine Sluis in de 

Rozengracht. De eerlijkheid gebied te zeggen dat het aantal fondsen 

dat subsidies beschikbaar stelt wel kleiner is geworden of er heeft 

bijvoorbeeld een verandering van de doelstellingen plaatsgevonden. 

Hierdoor wordt de uitdaging wel groter om de benodigde subsidies te 

verkrijgen. Uiteraard onderzoekt het bestuur continue alle 

mogelijkheden om nieuwe bijdragen en of subsidies aan te vragen.  

De uitvoering van dit laatste project is inmiddels in uitvoering bij 

aannemer Oosterhof Holman. Het bestuur zeer verheugd dat wij in 

Harlingen een aantal goede aannemers hebben die de restauratie- en 

onderhoudswerkzaamheden aan de monumenten uit kunnen voeren. 

Een van de uitgangspunten van het bestuur is om zoveel mogelijk 

lokale aannemers en onderaannemers te betrekken bij de uitvoering. 

Naast de werkgelegenheid biedt dit ook de mogelijkheid om snel met 

elkaar te kunnen overleggen over zaken die bij de uitvoering van de 

projecten naar voren komen.  

In de laatste bestuursvergadering is afgesproken om de voortgang en 

de uitvoering voor de dat jaar gepland staande 

onderhoudswerkzaamheden nog strakker te gaan monitoren dan in 

het verleden. Er zal meerdere keren per jaar een overleg zijn met de 

betrokken aannemers en daarbij zullen de vorderingen worden 

besproken en, daar waar dat nodig zou zijn, worden bijgestuurd. Wij 

zijn er daarbij zeer content mee dat het bestuur recent is versterkt 

met een bestuurslid met een grote technische kennis. Zoals ook in het 

voorstel is aangegeven is het geen eenvoudige opgave om 

bestuursleden en ik citeer: “te vinden en te binden”. Mocht u nog 

mensen weten die een versterking voor het bestuur zouden kunnen 

zijn dan houden wij ons uiteraard van harte aanbevolen. 

De aanwezigheid van kennis en ervaring binnen het bestuur met 

restauraties van bruggen en sluizen is ook weer nuttig gebleken bij de 

recente restauratie van de Kerkpoortsbrug. Het bestuur is blij om, 



samen met onder andere de Vereniging Oud Harlingen, te hebben 

kunnen adviseren en meedenken bij de uitvoering van dit project. 

Een rol die wij uiteraard ook graag op ons nemen bij de aanstaande 

restauratie van de Raadhuisbrug.  

Mocht het voorliggende voorstel door uw raad worden aangenomen 

dan kunt u ervan op aan dat er, net zoals we dat doen met de andere 

bruggen en sluizen, goed op deze bruggen gepast zal worden. 

Dank voor uw aandacht. 

 

Namens het bestuur van de Monumentenstichting Harlingen  

Robert Paul Hoekema 

M: 06-53 69 26 16 

E: r.p.hoekema@msh.frl  

 

 

 

 

 

 

mailto:r.p.hoekema@msh.frl



